
Sayın Rektörüm, Değerli Hocalarım, Sevgili Arkadaşlar ve Kıymetli Misafirler, 

 

Bugün burada, Ağrı İbrahim Çeçen Üniversitesi İslami İlimler Fakültesi mezuniyet 

töreninde bir araya gelmiş olmanın gururunu ve heyecanını yaşıyoruz. Bu vesileyle 

hepinize hoş geldiniz diyor, sevgi ve saygılarımı sunuyorum.  

 

Değerli Öğrenciler, 

 

Bu anlamlı günde, Fakültemizin öğrencileri olan sizler mezun olarak, eğitim hayatınızın 

önemli bir aşamasını tamamlamış olmanın sevinci içindesiniz. Mezun olmanın sevincini 

bizlerle paylaştığınız için sizleri kutluyor, takdir ve tebrik ediyoruz. Biz de hocalarınız 

olarak aileleriniz ve dostlarınızla birlikte bu sevincinize iştirak ediyoruz. 

 

Öncelikle, sizi bugüne kadar getirip bizlere emanet eden ailelerinize ve bu yolda sizlere 

rehberlik eden, bilgi ve deneyimlerini sizlerle paylaşan değerli hocalarımıza en içten 

teşekkürlerimi sunmak istiyorum. Ailelerinizin emek ve gayretleri, hocalarınızın özverili 

çabaları ve engin bilgileri sayesinde bugün burada, donanımlı ve bilinçli bireyler olarak 

bulunuyorsunuz. Sizler fakültemizde sadece bilimsel dersler almadınız, aynı zamanda 

hayatınızın her alanında sizlere yarayacak tecrübeler de edindiniz. Hocalarınız sizlere 

sadece akademik bilgiler vermedi, aynı zamanda ahlaki ve manevi değerleri de 

kazandırdı. 

 

Sevgili öğrenciler,  

 

Beş yıl boyunca birlikte nice zorlukların üstesinden geldiniz, bilgi dağarcığınızı 

genişlettiniz ve ilim, amel, ihlas yolunda maddî ve manevî ilerlemeler kaydettiniz. Her 

biriniz, ilim ve hayırda yarışarak kendi alanlarınızda en iyi olmak için çaba sarf ettiniz ve 

şimdi bu çabalarınızın meyvesini topluyorsunuz. Bugün, bu mezuniyet töreni, sizin için 

yeni bir başlangıcın sembolüdür. Artık öğrendiklerinizi hayata geçirme, topluma 

hizmet etme, İslâm davasını İslâm ümmetine öğretme ve İslam’ın güzel ahlakını 

yaşayarak ve yaşatarak temsil etme zamanıdır. 



 

Bilmelisiniz ki, İslami ilimler, insanlığa yol gösteren, adalet, merhamet ve doğruluk gibi 

yüce değerleri öğreten bir disiplindir. Sizler, bu değerleri yaşatarak, çevrenize örnek 

olma ve tüm insanlığa faydalı bireyler olma sorumluluğunu taşıyorsunuz. 

 

Şunu hiçbir zaman unutmamanız gerekir: İslâmî ilimler talebesi sürüye uymaz, 

kitleleri harekete geçirir. İnsanların peşinden koşmaz, insanları hidayet yoluna irşad 

eder. Başkalarını kendisine ölçü almaz, benimsediği ölçüleri insanlara tebliğ ve telkin 

eder. Toplumuna sirayet eden alışkanlıklara teslim olan değil, kitleleri iyiliğe, hayra, 

güzelliğe, doğruya çeken bir yapıdadır. Anlık hevesatın esiri değildir, istikbale yön veren 

bir davası vardır. Oyun, eğlence hakkı vardır, ama işi zamanından çok olduğundan 

çalışmaktan, okumaktan, araştırmaktan, yazmaktan, anlatmaktan başka şeylere zaman 

ayıramaz. Bu nedenle unutmayın ki: Mezuniyetinizle birlikte, ilim yolculuğunuz bitmiyor, 

aksine yeni bir boyuta geçiyor. Öğrendiklerinizi sürekli olarak yenilemek, derinleştirmek 

ve paylaşmak sizlerin en önemli görevlerinden biri olmalıdır. Nitekim Yüce Rabbimiz 

şöyle buyurmuştur: “Hiç bilenlerle bilmeyenler bir olur mu?” (Zümer, 39/9) “Eğer 

bilmiyorsanız, zikir (ilim) ehline sorun.” (Nahl, 16/43) 

 

Bu noktada, Peygamber Efendimiz’in (s.a.v.) şu hadislerini hatırlatmak istiyorum: “İki 

günü bir olan müslüman zarar ve ziyandadır!” “Ya öğreten ol, ya öğrenen ol, ya 

dinleyen ol, ya da ilmi seven ol. Beşincisi olma, helâk olursun!” Başka bir hadiste 

de Efendimiz şöyle buyurmaktadır: “Her şeyin bir yolu var. Cennetin yolu 

ilimdir.” “İlim Çin’de bile olsa, gidiniz, alınız, tahsil ediniz.” “Hikmet müminin yitik 

malıdır; nerede bulsa alır.” (Tirmizi, İlim 19). “Kadın ve erkek her Müslüman’a ilim 

öğrenmek farzdır.” (İbn Mace, Mukaddime, 17) 

 

Unutmayın ilim öğrenmek, insana amel etme sorumluluğunu da yüklemektedir. Yüce 

Rabbimiz buyurmuştur ki: "Ey iman edenler, yapmayacağınız şeyi niçin 

söylüyorsunuz? Yapmayacağınız şeyleri söylemeniz, Allah katında büyük bir 

gazap nedenidir." (Saf, 61/2-3). Bu âyet ve hadisler, bizlere sürekli olarak kendimizi 

geliştirmemiz ve ilerlememiz, öğrendiklerimizi pratik hayatımıza geçirmemiz gerektiğini 



hatırlatıyor. Nitekim bir başka hadiste Hz. Peygamber “Beşikten mezara kadar ilim 

tahsil ediniz.” Buyurmuştur. İşte bu yüzden eğitim ve öğretim süreci diploma ve 

mezuniyet töreni ile bitecek bir süreç değildir. Hayatımız boyunca bu düsturla hareket 

ederek hem kendimizi hem de çevremizi aydınlatma gayretinde olmalıyız. Bu nedenle 

ilim bir meslek değil, bir davadır. Bir iş değil, bir sevdadır. Yaşanıp unutulacak bir macera 

değil, uğruna feda olunacak bir gayedir.  

 

Mezun Olan Gençler! 

 

Bugün sırtınıza giyeceğiniz cübbe, başınıza geçireceğiniz kep, İslam ilim, kültür ve 

medeniyetinden Avrupa üniversitelerine geçmiş bir adettir. Batı dünyası İslam 

medreselerinden aldığı hırka, cübbe, sarık ve kep giyme adetine kendi huy ve 

karakterlerini yansıtarak bize iade etmiş olsa da, bizler bu taklit zihniyetinden kurtulup 

İslâm’ın ta’lim, terbiye, edep, nezaket ve hassasiyetlerini yansıtmak suretiyle kendi 

medeniyetimizin kodlarını yükleyeceğimiz mezuniyet törenlerini yaparak dinî, ilmî, millî 

ve manevî mes’uliyetimizin bilincine kavuşacağımız günlerin yakın olacağına inanıyoruz. 

 

Değerli Gençler, Kıymetli Aileler, 

 

Bizler bugün burada İslami İlimler Fakültesi mezuniyet töreninde bir araya gelmiş 

olmanın gururunu yaşarken bu mutlu günümüzde, dünya üzerinde yaşanan acı olayları 

da unutmamalıyız. Son yarım asırdan bu yana dünyanın her tarafında mazlum insanlar 

her türlü acılar yaşamakta, Afganistan, Çeçenistan, Bosna Hersek, Yemen, Irak, Suriye 

derken özellikle bu sene Gazze'de dünyanın gözü önünde ve canlı yayında çocuklar, 

kadınlar, yaşlılar öldürüldü, hastaneler, üniversiteler bombalandı, öğrenciler, öğretim 

üyeleri, öğretmenler aileleriyle birlikte öldürüldüler. Mezuniyet sevincinize gark 

olduğunuz bugününüzde dünyanın her yerindeki mazlum, maktul, mağdur 

kardeşlerimizin yaşadığı trajediyi hatırlamak ve onlara dua etmek, onları hatırlamak ve 

bu buruk sevincimizi bu kutsi ve ülvi hüzünle birlikte yaşamak bizler için bir 

sorumluluktur. Zira “Müminleri kendi aralarındaki merhametleşmelerinde, birbirlerini 

sevmelerinde, birbiriyle yardımlaşmalarında bir vücut gibi görürsün. Ki vücudun 



bir organı ağırırsa, vücudunun kalan kısmı uykusuzluk ve humma ile o organ için 

birbirini çağırır.” (Buhari, Salat, 88; Müslim, Birr, 65.) buyuran peygamber, bizim 

peygamberimizdir. Aynı şekilde “Mümin kardeşinin derdiyle dertlenmeyen bizden 

değildir.” (Buhari, İman 42.) buyuran Peygamber, Bizim Peygamberimiz Hz. 

Muhammed Mustafa’dır.  

 

Bizler burada mezuniyetimizi kutlarken, Gazze'de eğitim hakkından mahrum kalan, 

bombaların hedefi olan, okullarını ve üniversitelerini kaybeden öğrenciler olduğunu 

biliyoruz. Gazze Üniversitesi'ne yapılan saldırılar sonucunda birçok öğrenci ve öğretim 

elemanı hayatını kaybetti, birçok aile ve öğrenci velisi şehit oldu. Unutmayalım, 

unutmayın ve unutturmayın ki: Bizlerin mezuniyet sevincini yaşadığımız bu yıl, 

Gazze'de kimse mezun olamadı; sizlerin mezuniyet sevinci yaşadığınız bu sene 

onların eğitimleri, hayalleri ve gelecekleri acımasızca ellerinden alındı. Gazze'deki 

kardeşlerimizin yaşadığı acıyı kendi acımız gibi görelim ki bir gün onlar da bizim 

yaşadığımız bu tür sevinçleri kendi sevinçleri bilsinler. Aksi takdirde hepimiz kendi 

acılarımızın içinde boğulur, el uzatacak bir dost ve kardeş bulamayız! 

 

Bugün burada, Gazze'deki öğrenci kardeşlerimize bir kez daha sesleniyoruz: Sizler 

yalnız değilsiniz. Bizler sizin yanınızdayız, dualarımız ve kalplerimiz sizinledir. Sizlerin 

yaşadığı bu acılar, bizim de yüreğimizi dağlıyor. Derdiniz derdimizdir, kederiniz 

kederimizdir, acınız acımızdır, davanız davamızdır! Ey Gazze’deki kardeşlerimiz biraz 

daha sabredin: İnşallah, bir gün adalet ve barışın hâkim olduğu, herkesin eğitim hakkına 

sahip olduğu, zalimlerin ve gasıpların tepetaklak devrildiği, dünya insanlarının 

“Zulmedenler nasıl bir inkılapla devrileceklerini yakında görecekler!” (Şuara, 227) 

âyetini okuyacakları bir dünyada buluşacağız. 

 

Değerli Müslüman Gençler, 

 

Sizlerin mezuniyetinizi kutladığımız bu anda dünyanın birçok üniversitesinde Gazze’li 

mazlum kardeşlerimizin acısını kendi mezuniyet törenlerine taşıyan vicdanlı, insaflı, 

fıtratı temiz, adalet ve merhamet dolu gençleri de unutmadım, unutmamalıyız. Bu 



vesileyle Başta Amerika ve İngiltere olmak üzere bütün Avrupa ülkelerinde sokakları 

doldurarak Siyonist İsrail ve arkasındaki Emperyalist güçleri tel’în eden insanları 

kutluyorum. Özellikle mezuniyet törenlerinde Filistin bayraklarını taşıyarak Gazze’li 

mazlumlara, maktullere, mağdurlara destek veren Columbia Üniversitesi, Teksas 

Üniversitesi, New York Üniversitesi, Michigan Üniversitesi, Güney Kaliforniya 

Üniversitesi, Duke Üniversitesi, Atlanta eyaletinde bulunan Emory Üniversitesi 

Öğrencilerine ve dünyanın diğer ülkelerinde bulunan üniversitelerde vicdanının sesine 

kulak verip zulme duyarsız kalmayan bütün öğrencilere ve akademisyenlere teşekkür 

etmeyi insani bir vazife olarak bildiğimi sizlere arz etmek isterim. Burada hepinizin 

huzurunda bu duyarlı ve vicdanlı insanların hepsini saygıyla anıyor, minnet ve şükran 

borcumu eda ediyor, buradan saygılarımı sevgilerimi gönderiyorum. 

 

Son olarak mezuniyetinizi tekrar kutlar, gelecekte, adalet ve barış için mücadele eden, 

İslam’ın mesaj ve davasını hayatının biricik hedefi yapan, ümmet için emek ve gayret 

sarfetmeyi kutsi vazife bilen, İslam’ın izzetini omuzları üzerinde taşıyarak ilmiyle, 

ameliyle, ihlasıyla, şuur ve ahlakıyla insanlığa yol gösteren, istikbalimize aydınlık saçan, 

gelecek nesilleri Suffa Okulunda mezun olan öğrenciler gibi yetiştirerek İslam’ı dünyaya 

yayan örnek dava erleri olmanızı temenni ediyorum. Bu mezuniyetin sizlere, ailelerinize, 

milletimize ve tüm insanlığa hayırlı olmasını diliyorum. Rabbim, sizleri daha büyük 

başarılarla buluştursun. Dünyadaki bütün mazlumların yanısıra özellikle Gazze'deki 

kardeşlerimize sabır ve güç versin.  

 

Hepinize başarılar diliyorum. Allah yolunuzu açık etsin. Dinlediğiniz için teşekkür eder, 

sevgi ve saygılarımı sunarım. 

 

DEKAN 

Prof. Dr. M. Salih GECİT  

 

 

 

 الطلاب الأعزاء، 



 

فرحة إتمام مرحلة هامة من حياتكم التعليمية كخريجين. نهنئكم ونقدر لكم في هذا اليوم المميز، أنتم طلاب كليتنا، تشعرون ب

 مشاركتكم هذه الفرحة معنا. ونحن كمدرسيكم، نشارك عائلاتكم وأصدقائكم في هذه الفرحة. 

 

العلم  طريق  في  ومعنويًا  ماديًا  تقدمًا  وحققتم  معرفتكم،  وزدتم  الصعوبات،  من  العديد  على  معاً  تغلبتم  سنوات،  خمس  خلال 

والعمل والإخلاص. لقد سعيتم جميعًا لتكونوا الأفضل في مجالاتكم من خلال التنافس في العلم والخير، وها أنتم اليوم تجنون  

متموه، وخدمة المجتمع، وتعليم دعوة ثمار جهودكم. حفل التخرج اليوم هو رمز لبداية جديدة لكم. الآن هو وقت تطبيق ما تعل  

 وتمثيل الأخلاق الحميدة للإسلام من خلال العيش بها ونقلها. الإسلام لأمة الإسلام،

 

بتخر   نحتفل  مدارسهم  ونحن  يفقدون  للقصف،  يتعرضون  التعليم،  حق  من  محرومين  غزة  في  طلابًا  هناك  أن  نعلم  هنا،  جنا 

وجامعاتهم. جراء الهجمات على جامعة غزة، فقد العديد من الطلاب وأعضاء الهيئة التدريسية حياتهم، واستشهدت العديد من 

ج أحد في جنا، لم يتخر  الأسر وأولياء الأمور. دعونا لا ننسى، ولا نسمح لأحد بنسيان، أنه في هذا العام الذي نحتفل فيه بتخر  

 مستقبلهم بلا رحمة. وغصبت أحلامهم ووسرقت غزة؛ لقد سلبت تعليمهم و

 

ه صوتنا مرة أخرى لأشقائنا الطلاب في غزة: أنتم لستم وحدكم. نحن معكم، دعواتنا وقلوبنا معكم. آلامكم هي  اليوم هنا، نوج  

آلامنا، وحزنكم هو حزننا، وقضيتكم هي قضيتنا. يا أشقائنا في غزة، اصبروا قليلاً: إن شاء الله، سنلتقي في يوم يسوده العدل 

ظفر بصوت عال عند  والسلام، يوم يملك فيه الجميع حق التعليم، ويسقط الظالمون والمغتصبون، ويقرأ فيه الناس في العالم  

 (.227" )الشعراء، وسيعلم الذين ظلموا أي منقلب ينقلبون " كبير: 

 


